
EERSTE AANZET VOOR 
HET RECEPT VOOR DE 

TOEKOMST VAN UTRECHT

OPEN KEUKENGESPREKKEN
De Provincie Utrecht wil graag in gesprek 

met de Utrechters om zich te laten 

inspireren, te laten voeden, maar vooral ook 

om scherp gehouden te worden. Daarom 

gaat de provincie in dialoog over haar 

beleid in een serie van tenminste zes Open 

keukengesprekken. Tijdens deze gesprekken 

zijn alle inwoners van de provincie van harte 

welkom om aan de (digitale) tafel aan te 

schuiven. Zo wordt er samen gewerkt aan een 

Recept voor de toekomst van Utrecht. 

Terugkoppeling van het eerste
 Open keukengesprek, 14 december 2020

TWEE PUNTEN VOORAF:

DE EERSTE OOGST 
Dit document bevat de oogst van het eerste Open 
keukengesprek, uiteindelijk vormen alle oogsten 
samen de basis voor het Recept voor de toekomst 
van Utrecht. 

DE VERZAMELDE VERHALEN 
PER THEMA
Hier een greep uit de verhalen die aan de digitale 
keukentafels werden gedeeld. Verhalen die wellicht via 
de provincietafel nog navolging krijgen in Den Haag. 

EDITIE #1: GESPREK OVER HET UTRECHTS AANBOD
Op 14 december vond het eerste gesprek digitaal plaats. De focus lag op 
‘het Utrechts Aanbod’,  dat in aanloop naar de Tweede Kamerverkiezingen 
en coalitieonderhandelingen gemaakt is door de Utrechtse overheden en 
maatschappelijke partners. In dit aanbod wordt duidelijk gemaakt wat de 
provincie het aanstaande kabinet te bieden heeft en welke rol Utrecht kan 
vervullen om Nederland bewoonbaar, bereikbaar en economisch welvarend te 
houden. Bewoners werden uitgenodigd om over de thema’s uit het Utrechts 
Aanbod mee te komen praten in verschillende deelsessies. Tijdens het gesprek 
werd hen gevraagd naar hun eigen, persoonlijke verhalen, zodat het Utrechts 
Aanbod kleur en smaak heeft wanneer het in Den Haag wordt aangeboden. 

WEES NIET TE AARDIG
Het Utrechts Aanbod is een goed document, maar ook heel vriendelijk geformuleerd. 
Misschien is het tijd om in Den Haag meer te vragen, met de vuist op tafel te slaan. 

COVID-19 HEEFT OOK INVLOED OP HET UTRECHTS AANBOD
Praten we vanuit het nu of juist vanuit de wereld ‘post-corona’? Het actuele besef dat 
Covid-19 leidt tot een kaalslag heeft invloed op de manier waarop deelnemers naar Het 
Utrechts Aanbod en de thema’s kijken. Het is moeilijker om voorbij de waan van de dag 
te kijken én het leidt ertoe dat er nieuwe noden en behoeften ontstaan die aandacht 
vragen en we eerder nog niet hadden kunnen voorzien. Dit heeft invloed op alle verhalen 
die worden ingebracht per specifiek thema. 

‘WAT WE NODIG HEBBEN 
VAN HET RIJK, IS 

CONTINUE STEUN EN 
SAMENWERKING.’

- GEDEPUTEERDE HUIB VAN ESSEN



THEMA 2: BEREIKBAARHEID
-    De focus lijkt nu vaak op busverbindingen te liggen, terwijl de inwoners heel  

 graag een beter netwerk van fietspaden door heel de provincie zouden hebben. 

-    Een lightrailsysteem waarmee de voorsteden worden verbonden met   

 het centrum van Utrecht, Utrecht Centraal, maar ook met het Utrecht   

 Science Park. 

-    Vaak nemen mensen de auto om ergens te gaan wandelen. Het zou fijner  

 zijn als er wordt geïnvesteerd in wandelroutes die beginnen op loopafstand  

 vanuit woongebieden.

 

Nog even laten sudderen: Wandelen heeft snijvlakken met natuur, recreatie en 

gezondheid. Een betere wandelinfrastructuur zou daarom hoog op deagenda 

mogen staan.

THEMA 3: WONEN 
-    Bewonersinitiatieven worden vaak niet   

 serieus genomen. Het zou fijn zijn als   

 gemeenten niet in obstakels, maar juist   

 in mogelijkheden zouden denken om   

 bewoners met goede plannen verder te   

 kunnen helpen. 

-    Er zijn te weinig locaties beschikbaar voor  

 starterswoningen en sociale woningen.

-    Het zou goed zijn om te onderzoeken of 

het mogelijk is om met minder steen af 
te kunnen. Bijvoorbeeld door kantoren te 
herbestemmen om zo het groen overeind 
te kunnen houden.

-    Ook binnen de bouw is er meer mogelijk 

dan enkel steen, wees creatief in vorm en 

materiaal.

 

Nog even laten sudderen: De woningnood 

oplossen met behoud van de natuur is de 

grootste uitdaging waar de Provincie op het 

gebied van wonen voor staat.  

THEMA 4:  KLIMAAT EN ENERGIE 
-    Bewoners willen best investeren in energiebesparende maatregelen maar hebben  

 vaak niet hele diepe zakken. 

-    Het aantal vierkante meters van de provincie is maar beperkt, dus gebruik de ruimte  

 die er is optimaal. Kies bijvoorbeeld voor zonnepanelen op daken en niet op het land.

-    Voorzie alle nieuwbouwwoningen verplicht van zonnepanelen.

-    Het koppelen van verschillende opgaven kan veel opleveren, denk bijvoorbeeld aan  

 asbest, energie en grond.

-    Utrecht heeft weinig oppervlakte maar zou natuurlijk wel  kunnen focussen op   

 energiereductie. 

 

Smaakmaker: Vraag het Rijk om hernieuwing van de subsidieregeling voor het 

verwijderen van asbestdaken. Dan zullen mensen hun daken gaan vervangen en worden 

zonnepanelen een optie. 

THEMA 1: NATUUR EN RECREATIE
-    Door corona zijn natuur en recreatie in de directe leefomgeving nog   

 belangrijker geworden. 

-    De bosgebieden zijn prachtig, maar er is ook natuur en rust ten westen en 

 zuiden van Utrecht te vinden, langs de rivieren.

-    Woningbouw, natuur en recreatie moeten in balans zijn met elkaar omdat  

 bewegen in de natuur en recreëren op het water van belang is voor veel   

 Utrechters.

-    Meer woonruimte creëren in combinatie met natuurbehoud zou kunnen   

 wanneer oude kantoren tot woningen worden verbouwd.

 

Smaakmaker: Creëer een tweede schil van recreatiegebied om de drukte meer 

over de provincie te verspreiden.

‘DE KEUZES WAAR WE 
VOOR STAAN, WILLEN WE 
SAMEN MET U MAKEN.’

- COMMISSARIS VAN DE KONING HANS OOSTERS



DISCLAIMER

Dit Recept bevat de eerste oogst van de reeks Open keukengesprekken. De input is 

bijeengebracht door ruim 40 deelnemers van het gesprek dat digitaal plaatsvond op 

14 december 2020. De ingrediënten zijn een verzameling verhalen, perspectieven, 

inzichten, suggesties en ambities. Dit Recept pretendeert geenszins volledig te zijn 

en sluit alternatieve verhalen en perspectieven niet uit. Aan het Recept kunnen geen 

rechten worden ontleend; wel geeft het een goed inzicht welke verhalen leven binnen 

de provincie Utrecht.

De Open keukengesprekken worden in opdracht van de provincie Utrecht ontwikkeld 

door creative consultancy Cornelis Serveert. 

VERDERE VRAGEN EN OPMERKINGEN?

keukengesprekken@provincie-utrecht.nl | provincie-utrecht.nl/openkeukengesprekken 
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MOOIE WOORDEN UIT DE KEUKEN
Gedeputeerde Hanke Bruins Slot herinnerde ons 
aan het verhaal van Sint Maarten, waarin delen tot 
vermeerderen leidt. Dat was precies wat er gebeurde 
tijdens deze uitwisseling waarin veel inspirerende 
voorbeelden voorbij kwamen. Van een wijk in Leidsche 
Rijn die samen de strijd tegen kevertjes aanging, tot 
een gerenoveerde jeu de boulesbaan voor senioren. 
De directe woonomgeving en de provincie gaan haar 
bewoners aan het hart, zoveel is zeker. Op sommige 
vlakken is er nog veel werk aan de winkel, op andere 

moeten er moeilijk keuzes gemaakt worden, maar 
de stippen op de horizon zijn gezet met het Utrechts 
Aanbod. En wie in Utrecht investeert, investeert in het 
hele land, aldus gedeputeerde Arne Schaddelee. 

Dit eerste gesprek met ingrediënten voor het recept van 
de toekomst is slechts een begin. Of, in de woorden van 
de Commissaris van de Koning Hans Oosters: 
‘Dit smaakt naar meer’. 

THEMA 5: ECONOMIE 
-    Economische groei moet gepaard gaan met gedeelde welvaart. 

-    Dorpen en steden kunnen hun krachten bundelen en dan  

 samen profiteren. 

-    Welvaart is iets anders dan welzijn, het is belangrijk om te  

 kijken hoe die twee verdeeld zijn. 

-    Streef naar een ‘betekeniseconomie’ waarin duidelijk is dat  

 economie ook delen, verbinden, verdiepen en meerwaarde  

 geven is.

 

Nog even laten sudderen: Groei kan op veel verschillende manieren, 

maar het moet groen en ook voor iedereen zijn. 

‘VEEL DINGEN ZIJN ANDERS DOOR 
CORONA, ZO BLIJKEN NATUUR & 
RECREATIE BELANGRIJKER DAN 

WE DACHTEN.’

- GEDEPUTEERDE ARNE SCHADDELEE




